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DDoommaažžll iicckkéé ggyymmnnáázziiuumm
Dne 22. 4. 2014 se dělaly přijímačky na domažlické gymnázium. Z naší třídy 5. B dělaly přijímačky dvě holky. Markéta
Forejtová a Eliška Pluhařová. Markéta Forejtová skončila na 6. místě mezi přihlášenými uchazeči a Eliška Pluhařová
na 16., takže jsou obě přijaté a tím pádem s námi už do 6. třídy nepůjdou.

Veronika Bláhová, 5. B

FFii llmm KKooccoouurr vv bboottáácchh
9. května šly děti 1 . stupně do kina na film Kocour v botách. Kino se asi v polovině filmu zaseklo, ale to nám nějak
nevadilo, protože jsme to brali jako přestávku. Poté se film opět rozjel. Kocour v botách se všem líbil a všichni jsme
odešli s úsměvem na tváři.

E. Pluhařová, 5. B

ČČeesskkáá bbeesseeddaa
8. května si v Puclicích připomínali osvobození obce. Vystupovala zde i staňkovská ZUŠ, která zatančila českou
besedu. Celý program vedla paní starostka Machová a o vystoupení se postaraly především Jitka Pluháčková a Iva
Zahořová. Bohužel nám začalo pršet, ale i přesto vše jsme zvládli na jedničku. Lidé nám tleskali a my jsme měli dobrý
pocit z toho, že se nám to povedlo.

Linda Malíková, 5. A

VVýýlleett ddoo PPrraahhyy
V úterý 29. dubna byl pátý ročník na výletě v Praze. Prohlédli
jsme si různé památky, např. Pražský hrad, sochu sv.
Václava nebo zajímavý orloj. Byli jsme na Karlově mostě a
pak na projížďce parníkem po Vltavě. To se nám moc líbilo,
protože jsme k tomu měli velmi hezkou přednášku. Teď už
třeba víme, kde se točily moc hezké a staré díly oblíbeného
seriálu Chobotničky. Dokonce jsme se i pobavili na Karlově
mostě se šikovnými umělci.
Výlet se nám moc líbil, i když jsme se vrátili celkem unavení.
To ale přeci patří k výletu.

Linda Malíková, 5. A

DDoopprraavvnníí ssoouuttěěžž
24. dubna se vydali Týna Forstová, Eliška Pluhařová, Adam Drudík a Adam Kolář na dopravní soutěž do Domažlic. Sraz měli na
náměsti v 7:15 hodin. Na dopravním hřišti vyplňovali testy a předváděli jízdu na kole. Mladší družstvo se umístilo na 7. místě, starší
obsadilo 2. příčku.

DDoopprraavvnníí hhřřiiššttěě
13. 5. 2014 jsme se v 8:00 vydali na dopravní hřiště. Když jsme dorazili na hřiště, rozdělili jsme se do tří skupin. První skupina
zkoušela slalom, druhá jezdila podle předpisů a třetí skupina byli chodci. Střídali jsme se po 20 minutách. Celé dopoledne na
dopravnmí hřišti se nám moc líbilo.

A. Kučerová, 4. A

KKuurrzz 11 .. ppoommooccii
Ve středu 16. dubna žáci 8. tříd navštívili Střední zdravotnickou školu v Domažlicích, kde jsme absolvovali kurz 1 . pomoci a kurz péče
o dítě.
Když jsme dorazili na školu, rozdělili jsme se do dvou skupin. První skupina absolvovala kurz 1 . pomoci a druhá skupina se učila, jak
pečovat o kojence.
Na kurzu první pomoci jsme se např. dozvěděli, jak zastavit krvácení, poskytnout první pomoc při zranění oka, při pádu z kola. Viděli
jsme, jak vypadá epileptický či astmatický záchvat. Každý si mohl vyzkoušet, jak dát raněného do stabilizované polohy, na modelech
jsme zkusili resuscitaci a masáž srdce.
Při besedě o péči o kojence jsme se učili, jak správně o miminko pečovat, jak ho přebalit, obléci, vykoupat, nakrmit. Dozvěděli jsme
se, co bychom všechno doma měli mít před příchodem miminka připravené.
Myslíme si, že veškeré informace jsou pro nás velmi užitečné a že jsme se dozvěděli spoustu nových věcí, které v životě budeme
moci uplatnit. Děkujeme vyučujícím i studentkám SZŠ za velmi dobře připravené povídání.

Žáci8. A



David Bartošík – SPŠ dopravní Plzeň
Ondřej Felix – SOU – mechanik seřizovač Plzeň
Dominik Gallas – Bean - propagační technika Staňkov
Jan Ježek – SPŠ dopravní Plzeň
Karel Lorenc – SOŠ A SOU – opravář zemědělských
strojů Horšovský Týn
Michal Raděj - SOŠ A SOU – opravář zemědělských
strojů Horšovský Týn
Jakub Schenk – VOŠ a SPŠE – technické lyceum Plzeň
Jiří Steiner - VOŠ a SPŠE – elektrotechnika Plzeň
Daniel Súkeník - Bean – kominík Staňkov
Vojtěch Šlauf – SSUPŠ (Zámeček) – užitá fotografie
Plzeň
Leona Augustinová – Gymnázium Mikulášské náměstí
Plzeň
Eliška Baierlová - hotelová škola Plzeň
Petra Brožová – Střední zdravotnická škola Plzeň
Michaela Dlesková – SOŠ obchodu a designu -
zahraniční obchod

BBeesseeddaa ss ppooll iicciissttkkoouu
Ve středu 7. května do naší školy přijela paní policistka, aby nás informovala o bezpečném chování řidičů i ostatních účastníků
silničního provozu. Naše znalosti jsme si mohli po skončení prezentace ověřit v testu. Na závěr jsme také vyplnili dotazník, který se
týkal kvality prezentace. Kromě důležitých informací jsme všichni obdrželi alkoholtester.

M. Raděj, J. Ježek, 9. tř.

Klára Gillová – Střední škola inf. a finančních služeb Plzeň
Julie Janková - SOŠ A SOU – cukrář Horšovský Týn
Aneta Kovaříková - SOŠ A SOU – agropodnikání
Horšovský Týn
Jana Macánová – Gymnázium J .Š. Baara Domažlice
Adéla Martínková - SOŠ A SOU – agropodnikání
Horšovský Týn
Michaela Mazourová – SOŠ obchodu a designu, obchodní
ruch
Martina Nová – SPŠ stavební – stavebnictví Plzeň
Alena Patlejchová - SOŠ A SOU sociální činnost Sušice
Diana Řežábová – SOU – kuchař číšník Domažlice
Eliška Stauberová – integrovaná SŠ živnostenská –
modelářství a návrhářství Plzeň
Michaela Šimková – Gymnázium J. Vrchlického Klatovy
Michaela Špringerová – Obchodní akademie Domažlice
Veronika Taterová - SOŠ A SOU – cestovní ruch Sušice
Karolína Vlčková - SOŠ A SOU – cestovní ruch Sušice
Jitka Wartlíková – SOŠ a SOU předškolní a mimoškolní
pedagogika Horšovský Týn

KKaamm ppoo zzáákkll aaddnn íí šškkooll ee??
Čekali jste na to a tady vám to přinášíme. Víme, že je to neuvěřitelné a úžasné, ale sehnali jsme exkluzivně pro vás
kompletní seznam žáků naší třídy. Ale to není všechno. Dokonce jsme k nim dopsali, kam se dostali na školu a kde budou
od začátku září studovat. Pozor, pozor, pokud si toto vydání pořídíte do konce týdne od vydání, získáte symbolickou slevu
10 haléřů. Ato se vyplatí!!

DDeenn ZZeemměě
V úterý 28. dubna proběhl na naší škole Den Země. Jako každý rok i letos
vyrazili všichni žáci školy do Staňkova a jeho okolí, aby posbírali co nejvíce
odpadků pohozených nejen ve městě, ale i v přírodě. Každá třída si
vybrala jiné místo, jiný směr.
Naše třída 8. A se vydala spolu se spolužáky z 8. B směrem na Horní
Kamenici. Po cestě jsme sebrali plno plastových lahví, polystyrenu,
igelitových sáčků a tašek, krabiček od cigaret či například plechovek od
nápojů. Většina z nás sbírala s velkým nasazením a úsilím. Poté, co jsme
posbírali odpadky podél silnice, odbočili jsme na eurostezku a vraceli se
směrem k Víšku. Odpočinuli jsme si na konci eurostezky na lavičce. Po
dobytí energie jsem se vydali dál, směrem kMastníku a Staňkovu. Naplnili
jsme další dva pytle odpadky, které se povalovaly podél cesty. Do cíle jsme dokutáleli i dvě vyhozené pneumatiky.
Do školy jsme se vrátili po téměř třech hodinách s úsměvem na rtech a dobrým pocitem, že jsme alespoň malinko pomohli naší
planetě. Překvapilo nás, kolik odpadků každoročně nasbíráme, kolik věcí jsou někteří naši spoluobčané schopni vyhodit do přírody.
Kdyby všichni dávali odpadky do kontejnerů, mohli bychom si Den Země připomínat i jiným způsobem, než je sbírání odpadků v
našem okolí. Přestože naše 8. třídy sesbíraly 10 velkých igelitových pytlů odpadků, je to jen mizivé procento toho, co lidé do přírody
odhodí.
Celkem žáci naší školy letos naplnili odpadky asi 70 velkých igelitových pytlů.

Žáci8. A



V pátek 9. května zhlédli žáci 7., 8. a 9. tříd v Divadle J. K. Tyla v Plzni divadelní hru Lakomec.
Zatímco žáci 7. a 9. tříd měli objednaný autobus, žáci
osmých tříd vyrazili do Plzně už ráno vlakem.
Nejdříve naše kroky směřovaly na Krajský úřad
Plzeňského kraje. Zde si nás ve vrátnici vyzvedl radní
pro Plzeňský kraj pan Šobr, přivítal nás a zavedl do
velké zasedací místnosti, kde se pravidelně schází
zastupitelstvo kraje při hlasování. Nejdříve jsme se
dozvěděli něco o práci na krajském úřadě, o pravidlech
při hlasování, o volbách… Pak jsme se mohli zkusit
zaregistrovat, a dokonce i hlasovat. Zkusili jsme
odhlasovat asi čtyři usnesení. Poslední usnesení, které
jsme si navrhli

sami, bylo, zda přítomní souhlasí s tím, že po zhlédnutí
divadelní hry uděláme zastávku v „mekáči“. Návrh
prošel téměř jednomyslně. Nakonec jsme ještě dostali
dárečky (blok, propisku a flashdisk) a zasedací místnost
opustili. Pak nám ještě pan Šobr ukázal svou kancelář a
poté jsme se přesunuli k divadlu.
Tam už na nás čekali ostatní, dostali jsme vstupenky a
vešli do divadla. Odložili jsme si kabáty a usadili se na
svá místa. Divadelní představení mohlo začít. Zhasla
světla, odhrnula se opona. Divadlo bylo úplně plné a
všichni pozorně sledovali divadelní hru. Na divadelních
prknech se objevili i někteří herci, které známe z televize.
Představení bylo velice pěkné a vtipné. Naše návštěva Plzně byla zakončena v odhlasovaném
„mekáči“.

Terka Chvátalová, 8. B

DDiivvaaddeellnníí ppřřeeddssttaavveenníí LLaakkoommeecc

110000 lleett nnaaššíí šškkoollyy
V tomto měsíci vrcholí přípravy na 100 let školy. Připravují se na to různá vystoupení,
výzdoba tříd... Na oslavách bude zpívat malý sbor a velký sbor, taneční vystoupení budou mít
mažoretky, mini taneční a žáci sedmých tříd. Návštěvníci si budou moci prohlédnout budovu
školy. Bude připraveno i občerstvení. Vše vyvrcholí v sobotu 21. června. Slavnost začne ve 13
hodin, už se všichni se na tento den těšíme.

H. a M. Felixovy, 6. A




